

سنة ثالثة قانون خاص :

الدرس الخامس : طرق الإثبات و التنفيذ

Definition of Proof:

Proof of the crime in Algerian law means presenting evidence and testimonies that substantiate the occurrence of a particular crime. This includes efforts to gather and present evidence before the judiciary in a manner that supports criminal cases.

Definition of Execution:

In the criminal context, execution refers to the application of penalties issued by judicial authorities. This includes effectively implementing judicial judgments and realizing the penalties imposed on convicted individuals.

Methods of Crime Proof:

Material Evidence: Using tangible objects as evidence, such as tools used in committing the crime.

Personal Testimonies: Providing testimonies from witnesses who observed the event or have knowledge of the crime.

Official Investigations: Collecting evidence through investigations conducted by legal authorities and security agencies.

Methods of Execution:

1/Criminal Execution: Implementing criminal penalties, such as imprisonment or alternative punishments.

2/Civil Execution: Executing civil judgments, such as financial compensations or asset seizures.

3/Appeal and Cassation: The right of the accused or the prosecution to appeal before the Court of Appeal and the Court of Cassation to ensure justice and legality in the decisions.

تعريف الإثبات:

إثبات الجريمة في القانون الجزائي يعني تقديم الأدلة والشهادات التي تثبت وقوع جريمة ما. يشمل ذلك الجهود المبذولة لتجميع وتقديم الأدلة أمام القضاء بطريقة تدعم القضايا الجنائية. تعريف التنفيذ:

في السياق الجنائي، التنفيذ يشير إلى تطبيق العقوبات الصادرة عن السلطات القضائية. يشمل ذلك تنفيذ الأحكام القضائية بشكل فعال وتحقيق العقوبات المحكوم بها على الأفراد المدانين.

طرق إثبات الجريمة:

الأدلة المادية: (Material Evidence) استخدام الأشياء الملموسة كأدلة، مثل الأدوات المستخدمة في ارتكاب الجريمة.

الشهادات الشخصية: (Personal Testimonies) تقديم شهادات الشهود الذين شاهدوا الحدث أو لديهم معرفة بالجريمة.

التحقيقات الرسمية: (Official Investigations) جمع الأدلة من خلال التحقيقات التي تُجرى بواسطة السلطات القانونية والأجهزة الأمنية.

طرق التنفيذ:

1/ التنفيذ الجزائي: (Criminal Execution) تنفيذ العقوبات الجنائية، مثل السجن أو عقوبات بديلة .

2/التنفيذ المدني: (Civil Execution) تنفيذ القرارات المدنية، مثل تعويضات مالية أو حجز الممتلكات

3/ الاستئناف والطعن: (Appeal and Cassation) حق المتهم أو النيابة في الطعن أمام محكمة الاستئناف ومحكمة النقض لضمان العدالة والقانونية في القرارات.

إثبات: Proof

تنفيذ: Execution

جريمة: Crime

قانون: Law

أدلة: Evidence

شهادة: Testimony

تحقيق: Investigation

عقوبة: Penalty

سجن: Imprisonment

حكم: Judgment

قاضي: Judge

محكمة: Court

استئناف: Appeal

طعن: Cassation

مدني: Civil

محكوم: Convicted

حقوق: Rights

حماية: Protection

عدالة: Justice

تعويض: Compensation